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LIFE / ŽIVOT2
introductions / úvod
In this section we are going to take a look at how to talk about things that are important to you, 
like your family and your hobbies.

V tejto lekcii sa pozrieme, ako sa hovorí o veciach, ktoré sú pre vás dôležité, ako je rodina a záujmy.

key vocabulary / klíčová slova

family:
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ot

he
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r
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gr
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family rodina

mother matka

father otec

parents rodičia

son syn

daughter dcéra

children deti

sister sestra

brother brat

uncle strýko

great-great-grandfather prapradedko

aunt teta

niece neter

nephew synovec

cousin bratranec, sesternica

grandfather deduško

grandmother babička

grandparents prarodičia

married ženatý, vydatá

single slobodný, slobodná

engaged zasnúbený, zasnúbená

lonely and desperate osamelý a beznádejný
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hobbies / záľuby

When we talk about hobbies, there are certain 
rules that have to follow. When we talk about 
hobbies ending with ”ing” we can simply say 
that we like them: ’I like swimming’. We can 
also say we like going to do these things: ’I like 
going swimming’.

However there is a big exception to this rule, 
and that’s with hobbies that we do at home, 
like painting or reading. With these hobbies 
we cannot say that we like going painting 
or playing painting- these hobbies must only 
be used with like.

With sports like football or tennis, we can 
say either that we like them; ’I like football’, 
or that we like playing them: ’I like playing 
football’.

Keď hovoríme o záľubách, musíme rešpektovať 
určité pravidlá. Keď hovoríme o záľubách, ktoré 
končia na ing, môžeme jednoducho povedať, že 
radi… napríklad: Rád plávam, ALEBO že radi 
chodíme… napríklad: Rád chodím plávať.

Toto pravidlo má jednu veľkú výnimku, 
ktorá zahŕňa záľuby, ktoré robíme doma, 
ako maľovanie alebo čítanie, napríklad: Rád 
maľujem alebo Rád čítam. O týchto záľubách 
nemôžeme povedať, že radi chodíme maľovať 
alebo že radi hráme maľovanie, o týchto 
záľubách hovoríme v spojení so slovom rád 
(I like).

O športoch ako futbal alebo tenis môžeme 
povedať buď, že ich máme radi, napríklad: Mám 
rád futbal alebo že ich radi hráme, napríklad: 
Rád hrám futbal.

●  I like – I like going swimming. Rád plávam. – Rád chodím plávať.

●  I like – I like going cycling. Rád jazdím (na bicykli).

●   I like – I like going running. Rád behám. – Rád chodím behať.

●   I like – I like playing football. Mám rád futbal. – Rád hrám futbal.

●   I like – I like playing tennis. Mám rád tenis. – Rád hrám tenis.

●   I like – I like playing badminton. Mám rád badminton. – Rád hrám badminton.

●  I like reading. Rád čítam.

●  I like – I like going walking. Rád sa prechádzam. – Rád chodím na prechádzky.

●   I like socialising. Mám rád spoločnosť.

● in free / spare time Vo voľnom čase…

●   I like cooking. Rád varím.

●   I like painting. Rád maľujem.

●  I like – I like going riding. Rád jazdím. – Rád chodím jazdiť (na koni).

●   I like gardening. Rád záhradníčim.

●  I like – I like going skiing. Rád lyžujem. – Rád chodím lyžovať.

●   I like listening to music. Rád počúvam hudbu.

●  I like – I like going chasing tigers. Rád chytám tigre. – Rád chodím loviť tigre.

●  I like―I like going dancing. Rád tancujem. – Rád chodím tancovať.
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3Read the text below and listen to Linda talking about her life.

Čítajte nasledujúci text a počúvajte Lindu, ako hovorí o svojom živote.

I am 35 years old. I am married and I have three children, a son and two daughters. I am 
a part time secretary in a big offi  ce. In my free time I like to read and play tennis. I also like to 
go on bike rides in the evenings. I live in the same neighbourhood as my mother. My parents 
live on the same street as I do and I have two sisters who live 2 streets away. We all have 
dinner together  every weekend.

Mám 35 rokov. Som vydatá a mám tri deti, jedného syna a dve dcéry. Pracujem ako sekretárka na 
čiastočný úväzok vo veľkej kancelárii. Vo svojom voľnom čase rada čítam a hrám tenis. Mám tiež 
rada večerné prechádzky na bicykli. Bývam v rovnakej štvrti ako moja mama. Moji rodičia bývajú 
v tej istej ulici ako ja a mám dve sestry, ktoré bývajú o dve ulice ďalej. Všetci sa stretávame na večeri 
každý víkend.
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angel and devil / anjel a diabol

grammar / gramatika
The Present Simple – Jednoduchý prítomný čas

1.

2.

angel

devil

4

5

Posh people in England say mummy and daddy 
even when they are mummies and daddies 
themselves. So Prince Charles might call Queen 
Elizabeth ’mummy’.

Nóbl ľudia v Anglicku hovoria mamička a otecko, keď 
už sú sami mamičkami a a oteckami. Tak by princ 
Charles mohol oslovovať kráľovnú Alžbetu „mamička”.

With our grandparents, the more formal way to 
address them is grandmother and grandfather. 
Other variations include grandma and grandpa and 
nanna and grandy.

U prarodičov je formálnejším spôsobom oslovenie 
stará mama a starý otec. Ďalšie variácie zahŕňajú 
zdrobneniny starká a starký a babička a deduško.

Jednoduchý prítomný čas používame, keď hovoríme o svojich zvykoch a veciach, ktoré 
robíme každý deň, či týždeň:

Through the week I get up at ͽam. V pracovné dni vstávam o 7. 00.
I have a cup of tea every morning. Každé ráno pijem šálku čaju.

Toto sú činnosti, ktoré sa opakujú, robíme ich pravidelne.

Pomocou prísloviek naznačíme, ako často robíme určité veci.

I always get up at 6 o’clock. Vždy vstávam o 6. 00.
I often go to bed late. Často chodím spať neskoro.
I usually listen to music in the evenings. Väčšinou si po večeroch púšťam hudbu.
I sometimes go by train. Niekedy jazdím vlakom.
I never drink milk. Nikdy nepijem mlieko.

Príslovku dávame pred plnovýznamové sloveso alebo na začiatok vety. V anglickej vete 
smie byť len jeden zápor, a tak vo vete s príslovkou „never” už nedávame sloveso do 
záporu.
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Testy

1  Take a look at the family tree and fi ll in the sentences below. Remember that in English we use 
the possessive s to say if we are related to someone. For example: Timothy is my brother; I am 
Timothy’s brother.

Pozrite sa na rodokmeň a doplňte vety. Nezabudnite, že v angličtine používame privlastňovacie „’s” 
na vyjadrenie príbuzenského vzťahu. Napríklad: Timothy je môj brat, ja som brat Timothyho.

1) Hannah ___ ____ ________ sister.

2) Conor ________ Dylan’s _______.

3) Dannielle ________ _____________ aunt.

4) Barry _______ _________ husband.

5) Rebecca ________ Alex’s _____________.

6) Liam _________ Evie’s __________________.

7) Hannah and Alex _________ ___________ ___________ cousins.

8) Lucie __________ Liam’s _____________ ____.

Rebecca Smith―Barry Jones

Liam Jones―Danielle Doran

Hannah Jones Alex Jones

Lucie Jones―Dylan Evans

Conor Evans Evie Evans

2  Match the activities with the correct verb (some of them can be used twice).
Spojte aktivity so správnym slovesom (niektoré môžu byť spojené s dvoma).

a) I like playing… b) I like going… c) I like…

swimming

tennis

running

cooking

walking

badminton

skiing

dancing

gardening

reading

cycling

football

riding

listening to music

painting
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